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Transportudvalget 

Folketinget 

Transportudvalget har i brev af 7. maj 2012 stillet mig følgende spørgsmål 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet af et ikke 

medlem af udvalget Edmund Joensen (NA).  

Spørgsmål nr. 702: 

Vil ministeren oplyse, hvornår og hvor der har været forhandlinger om 

administrationen af færøsk luftrum, og - i givet fald - hvem var med til 

forhandlingerne, hvad man har forhandlet om, og hvad er der kommet ud af 

disse forhandlinger? 

Svar: 

Transportministeriet er bekendt med, at der flere gange har været drøftelser 

med Færøernes Landsstyre om overtagelse af luftfartsområdet 

(luftfartslovgivningen), uden at dette har ført til noget. I forbindelse med loven 

fra 2005 om Færøernes mulighed for overtagelse af sagsområder, herunder 

Vagar Lufthavn, blev det besluttet, at Færøernes Landsstyre på visse 

betingelser kunne overtage luftfartsområdet.  Der var på daværende tidspunkt 

drøftelser mellem den daværende statsminister og lagmanden og mellem den 

daværende transportminister og landsstyremand for erhverv.    

Drøftelserne mundede alene ud i, at Færøernes Landsstyre i 2007 overtog 

Vagar Lufthavn. 

Med venlig hilsen 

Henrik Dam Kristensen 
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